
P r o t o k ó ł  Nr XXXIX/2010 
 
z odbytej  sesji  Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. w dniu 25 lutego 2010r. w sali Urzędu Stanu 
Cywilnego – Urzędu Miejskiego w Gorzowie Śl. w godzinach od 1010 do 1335. 
 
Obecnych 12 radnych na 15 osobowy skład Rady Miejskiej / lista obecności w załączeniu do 
protokółu /.  
 
 
Ponadto w sesji udział wzięli : 
1. Burmistrz Gorzowa Śl.     - Pan Artur Tomala 
2. Sekretarz Miasta      - Pan Roland Fabianek 
3. Skarbnik Miasta      - Pani Agata Olejarz 
4. Radca Prawny      - Pani BoŜena Kindler 
5. Przewodniczący osiedli i sołtysi w osobach : 
                                                                                              - Pani Gabriela Włoch 
        - Pani Nowak-Tracz Sabina 
        - Pan Józef KałuŜy  
        - Pan Bogusław Dziedzic  
        - Pani Eryka Jonek 
        - Pan Kazimierz Jankon 
        - Pan Karlak Włodzimierz 
        - Pani Wioletta Brunsz 
        - Pan Kubacki Jerzy 
        - Pan Trembulak Szczepan  
        - Pan Gallus Erwin 
        - Pan Jankon Kazimierz 
        - Pan Naumowicz Piotr 
        - Pan Miemiec Jan 
        - Pan Giza Paweł 
        - Pan Tomala Zygmunt 
        - Pan Wilhelm Daniel 
6. Dyrektor BOSziP 
7. Kulisy Powiatu  
 
Porządek  o b r a d : 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zgłoszenie pisemnych wniosków, interpelacji oraz zapytań przez radnych. 
3. Ustalenie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej Nr XXXVIII/2010 z dnia 27.01.2010r.  
5.   Podjęcie uchwał w sprawie: 
a)   zmiana budŜetu gminy na 2010 rok 
b)   przystąpienia sołectwa Pakoszów do programu Odnowy Wsi w Województwie Opolskim 
c)   zatwierdzenie „Planu Rozwoju Miejscowości Pakoszów” 
d)  przystąpienia sołectwa kobyla Góra do programu Odnowy Wsi w Województwie Opolskim 
e)  zatwierdzenie „Planu Rozwoju Miejscowości Kobyla Góra” 
f)   wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości zabudowanej w Zdziechowicach 
g)   zmiany uchwały XXXVI/283/2009 Rady Miejskiej w Gorzowie Śląskim z dnia 16   
      grudnia  2009r w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania   
      Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w gminie Gorzów   
      Śląski na rok 2010. 
h)  wyraŜenia opinii w sprawie projektu uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego w  
      sprawie przekształcenia poprzez likwidację działalności medycznej Samodzielnego   



      Publicznego Zespołu Szpitali Pulmonologiczno-Reumatologicznych z siedzibą w Kup 
6.   Sprawozdanie z działalności pełnomocnika Burmistrza oraz Gminnej Komisji ds.   

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
7.   Raport o stanie bezpieczeństwa Gminy Gorzów Śl. 
8.   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie  
      międzysesyjnym. 
9.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
10. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
11. Wolne wnioski i informacje.  
12. Zakończenie obrad .                    
 
Ad1. Otwarcia XXXIX sesji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. dokonał Przewodniczący Rady 
Miejskiej Pan Roman Neugebauer – witając radnych, zaproszonych gości. Stwierdzając 
jednocześnie, Ŝe w sesji uczestniczy 12 radnych na 15 osobowy skład Rady Miejskiej, co stanowi 
kworum przy którym moŜe obradować i podejmować uchwały Rada Miejska.   
 
Ad2. Nie zgłoszono pisemnych wniosków, interpelacji oraz zapytań przez radnych. 
 
Ad3. Pan Roman Neugebauer  - Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iŜ radni otrzymali 
porządek obrad wraz z zawiadomieniem na sesje oraz projekty uchwał. Poinformował o 
wprowadzeniu dodatkowych uchwały w sprawie:  
- zaliczenia dróg  do kategorii dróg gminnych   
- zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Gorzowie Śląskim Nr XXVI/198/2009 z dnia 28 stycznia 
2009 roku w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Gorzów Śląski” 
Rada Miejska przyjęła zmiany porządku obrad 12 głosami „za”, na obecnych na sesji 12 
radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
I wycofanie z porządku obrad: raport o stanie bezpieczeństwa Gminy Gorzów Śl.  
Rada Miejska przyjęła porządek obrad 12głosami „za”, na obecnych na sesji 12 radnych, na 15 
osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Ad4. Protokół Nr XXXVIII/2010 z sesji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 27-01-2010r 
został przyjęty bez odczytania jednogłośnie przez Radę Miejską (12 głosami „za” na obecnych 
na sesji 12 radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej) do wglądu w biurze Rady Miejskiej .  
Nie wniesiono do protokółu uwag.  
 
Ad5a. Skarbnik Pani Agata Olejarz przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany budŜetu 
gminy na 2010 rok 
W uchwale Nr XXXVI/282/2009 Rady Miejskiej w Gorzowie Śląskim z dnia 16 grudnia 2009 
r. w sprawie uchwały budŜetowej  na 2010 rok wprowadza się następujące zmiany :  
W §  1-  Załącznik  nr 1  -  Dochody budŜetu gminy 
1. Zwiększa  się dochody gminy o kwotę   642.387,00  zł 
W  §   2 -  Załącznik nr 2 – Wydatki budŜetu gminy    
1. Zwiększa  się wydatki budŜetu gminy o kwotę   607.135,00  zł 
W  §   4 – Załącznik nr 3 -  Przychody i rozchody budŜetu     
 Zmniejsza się  przychody z tytułu innych rozliczeń krajowych   ( wolne środki )  §  955  
 o kwotę  35.252,00 zł. 
Ulega zmianie kwota deficytu budŜetu gminy , która po zmianie wynosi   4.695.425,00 zł. 
Deficyt  budŜetu zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z : 
 -zaciąganych kredytów i poŜyczek w wysokości     4.695.425,00 zł.                                        
Załącznik nr 8 – „ Wydatki na wieloletnie programy  inwestycyjne w latach 2010-2012   „   
do uchwały  budŜetowej   na 2010 rok   otrzymuje nowe brzmienie określone w załączniku do 
niniejszej uchwały.      
Po wprowadzonych zmianach budŜet gminy wynosi : 
1). Dochody                                                                                                  18.724.345,00 zł                                                           



      w tym : 
      - dochody związane z realizacją zadań zleconych z zakresu 
         administracji rządowej                                                                            1.673.900,00 zł 
2). Przychody                                                                                                  5.810.425,00 zł 
3).  Wydatki                                                                                                  23.419.770,00 zł 
       w tym : 
      - wydatki związane z realizacją zadań zleconych z zakresu                      1.673.900,00 zł 
        administracji rządowej                                                                          
4). Rozchody                                                                                                    1.115.000,00 zł 
 
Przewodniczący Komisji  Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał pozytywną 
opinie z wspólnego posiedzenia komisji. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XXXIX/302/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 25 lutego 2010r w sprawie: 
zmiany budŜetu gminy na 2010 rok została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 12 głosami 
„za”, na obecnych na sesji 12 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
  
Uchwała i opinia stanowią załącznik do protokółu sesji. 
 
Ad5b. Pan Roman Neugebauer  - Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt uchwały w 
sprawie: przystąpienia sołectwa Pakoszów do programu Odnowy Wsi w Województwie Opolskim 
 
Przewodniczący Komisji  Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał pozytywną 
opinie z wspólnego posiedzenia komisji. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XXXIX/303/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 25 lutego 2010r w sprawie 
: przystąpienia sołectwa Pakoszów do programu Odnowy Wsi w Województwie Opolskim została 
podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 12 głosami „za”, na obecnych na sesji 12 Radnych, na 
15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
  
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad5c. Pani Michalina Stelmach przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenie „Planu 
Odnowy Miejscowości Pakoszów” 
 
Przewodniczący Komisji  Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał pozytywną 
opinie z wspólnego posiedzenia komisji. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XXXIX/304/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 25 lutego 2010r w sprawie: 
zatwierdzenie „Planu Odnowy Miejscowości Pakoszów” została podjęta przez Radę Miejską 
jednogłośnie - 12 głosami „za”, na obecnych na sesji 12 Radnych, na 15 osobowy skład Rady 
Miejskiej. 
 
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad5d. Pan Roman Neugebauer  - Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt uchwały w 
sprawie: przystąpienia sołectwa Kobyla Góra do programu Odnowy Wsi w Województwie 
Opolskim 



 
Przewodniczący Komisji  Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał pozytywną 
opinie z wspólnego posiedzenia komisji. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XXXIX/305/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 25 lutego 2010r w sprawie 
: przystąpienia sołectwa Kobyla Góra do programu Odnowy Wsi w Województwie Opolskim 
została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 12 głosami „za”, na obecnych na sesji 12 
Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
  
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad5e. Pani Michalina Stelmach przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenie „Planu 
Odnowy Miejscowości Kobyla Góra” 
 
Przewodniczący Komisji  Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał pozytywną 
opinie z wspólnego posiedzenia komisji. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XXXIX/306/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 25 lutego 2010r w sprawie: 
zatwierdzenie „Planu Odnowy Miejscowości Kobyla Góra” została podjęta przez Radę Miejską 
jednogłośnie - 12 głosami „za”, na obecnych na sesji 12 Radnych, na 15 osobowy skład Rady 
Miejskiej. 
 
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad5f. Pani Małgorzata Mrugała- Kierownik Referatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie: 
wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości zabudowanej w Zdziechowicach 
 
Przewodniczący Komisji  Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał pozytywną 
opinie z wspólnego posiedzenia komisji. 
 
Pan Roman Neugebauer  - Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał pozytywną opinię Rady 
Sołeckiej w Zdziechowicach w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości 
zabudowanej. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XXXIX/307/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 25 lutego 2010r w sprawie: 
wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości zabudowanej w Zdziechowicach została podjęta 
przez Radę Miejską jednogłośnie - 12 głosami „za”, na obecnych na sesji 12 Radnych, na 15 
osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad5g. Pani Joanna Erd –Pełnomocnik ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały XXXVI/283/2009 Rady Miejskiej w 
Gorzowie Śląskim z dnia 16 grudnia 2009r w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie w gminie Gorzów Śląski na rok 2010. 
 



Przewodniczący Komisji  Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał pozytywną 
opinie z wspólnego posiedzenia komisji. 
Radna ElŜbieta Lepsza zapytała co te osoby będą wykonywać. 
Pełnomocnik ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Joanna Erd  wyjaśniła , Ŝe są to 
osoby długotrwale bezrobotne i pobierają zasiłek z MGOPS. JeŜeli taka osoba odmówi wykonania 
pracy będzie zabierany jej zasiłek. 
Radny Pan Edward śurawicki zapytał czy tych pieniędzy wystarczy na inną działalność 
profilaktyczną. 
Pani Joanna Erd wyjaśniła, Ŝe niema takiej obawy i tych pieniędzy powinno wystarczyć . 
Sekretarz Pan Roland Fabianek poinformował, Ŝe te pieniądze maja być na współpracę. KaŜde 
sołectwo ma swój odpis, kaŜda wieś jest w Odnowie Wsi i tych pieniędzy na poszczególnych 
sołectwach jest dosyć duŜo.  
Burmistrz poinformował, Ŝe takie prace społeczno-uŜyteczne są potrzebne ,Ŝeby tych ludzi 
zachęcić do pracy, a nie tylko, Ŝe jemu się naleŜy. 
 
Uchwała Nr XXXIX/308/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 25 lutego 2010r w 
sprawie: zmiany uchwały XXXVI/283/2009 Rady Miejskiej w Gorzowie Śląskim z dnia 16 
grudnia 2009r w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w gminie Gorzów Śląski 
na rok 2010 została podjęta przez Radę Miejską - 11 głosami „za”, 1 głos „przeciw” na 
obecnych na sesji 12 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad5h. Burmistrz Pan Artur Tomala przedstawił projekt uchwały w sprawie: wyraŜenia opinii w 
sprawie projektu uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego w sprawie przekształcenia poprzez 
likwidację działalności medycznej Samodzielnego Publicznego Zespołu Szpitali 
Pulmonologiczno-Reumatologicznych z siedzibą w Kup 
 
Przewodniczący Komisji  Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał pozytywną 
opinie z wspólnego posiedzenia komisji. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XXXIX/309/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 25 lutego 2010r w sprawie 
: wyraŜenia opinii w sprawie projektu uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego w sprawie 
przekształcenia poprzez likwidację działalności medycznej Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Szpitali Pulmonologiczno-Reumatologicznych z siedzibą w Kup została podjęta przez Radę 
Miejską jednogłośnie - 12 głosami „za”, na obecnych na sesji 12 Radnych, na 15 osobowy skład 
Rady Miejskiej. 
  
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad5i. Burmistrz Pan Artur Tomala przedstawił projekt uchwały w sprawie: zaliczenia dróg  do 
kategorii dróg gminnych informując , Ŝe ta uchwała jest potrzebna do złoŜenia wniosku na 
dofinansowanie. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XXXIX/310/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 25 lutego 2010r w sprawie 
: zaliczenia dróg  do kategorii dróg gminnych została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 
12 głosami „za”, na obecnych na sesji 12 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 



 
Ad5j. Burmistrz Pan Artur Tomala przedstawił projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały 
Rady Miejskiej w Gorzowie Śląskim Nr XXVI/198/2009 z dnia 28 stycznia 2009 roku w 
sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Gorzów Śląski” informując , Ŝe w tym 
planie zostaje dopisana Parafia która chce złoŜyć wniosek na parking. 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XXXIX/311/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 25 lutego 2010r w 
sprawie : zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Gorzowie Śląskim Nr XXVI/198/2009 z dnia 28 
stycznia 2009 roku w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Gorzów Śląski” 
została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 12 głosami „za”, na obecnych na sesji 12 
Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad6. Pani Joanna Erd –Pełnomocnik ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
przedstawiła sprawozdanie z działalności pełnomocnika Burmistrza oraz Gminnej Komisji ds.   
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych /załącznik do protokołu/ 
Radny Henryk Krzymiński zapytał dlaczego co miesiąc występuje wynagrodzenie Pani psycholog. 
Pani Joanna Erd wyjaśniła , Ŝe jest bardzo duŜe zainteresowanie i Pani psycholog odnotowuje 
kaŜde jedno spotkanie, a kwota wcale nie jest wysoka gdzie do poradni psychologicznej trzeba 
czekać miesiącami i dlatego ludzie często korzystają z Pani psycholog która przyjmuje w punkcie 
konsultacyjnym w Gorzowie Śl.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Neugebauer zapytał o kwotę biegłego. 
Pani Joanna Erd wyjaśniła, Ŝe mamy pacjentów i pierwszą czynnością jaką wykonuje podkomisja 
jest zgłoszenie do sądu i musi być opinia biegłego. 
 
Ad7. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Neugebauer poinformował o : 
- Składaniu oświadczeń majątkowych 
- Turnieju Radnych 
- Piśmie z Sądu Administracyjnego w Opolu 
- Piśmie Marszałka Województwa Opolskiego 
 
Ad8. Burmistrz Pan Artur Tomala przedstawił informację o wydanych Zarządzeniach i 
podjętych decyzjach w okresie międzysesyjnym /załącznik do protokółu/. 
Burmistrz Pan Artur Tomala poinformował o piśmie ze Starostwa Powiatowego w Oleśnie w 
sprawie zakupu budynku w Zdziechowicach (Ośrodek Zdrowia). Powiat skłonny byłby zbyć 
ten budynek na rzecz Gminy za kwotę 340.000 zł. 
Radny Pan Henryk Mrozek zapytał z czego wynika taka kwota. 
Sekretarz Pan Roland Fabianek poinformował radnego , Ŝe kwota wynika z wyceny 
Rzeczoznawcy. Poinformował równieŜ radnych , Ŝe lokatorzy zamieszkali w tym budynku 
zrzekli się prawa pierwokupu na rzecz Gminy Gorzów Śl.  
Przewodniczący Rady Pan Roman Neugebauer poddał pod głosowanie  zakup budynku w 
Zdziechowicach (Ośrodek Zdrowia) – decyzja została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 
12 głosami „za”, na obecnych na sesji 12 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Ad10. 
Sołtys z Pakoszowa Pan Dziedzic zapytał kto decyduje na co ma być przeznaczony odpis 
sołecki. 
Sekretarz Pan Roland Fabianek wyjaśnił , Ŝe odpis sołecki moŜe być wykorzystany na mieniu 
gminnym. 
Sołtys z Budzowa Pan Jankon zgłosił problem dziur na drodze po zimie i informując 
jednocześnie , Ŝe największe zniszczenia robią samochody wywoŜące drzewo z lasu. 



Sołtys z Pakoszowa zapytał czy lasy nie mogły by partycypować w kosztach remontu dróg. 
Radny Pan śurawicki Edward zgłosił , Ŝe w pomieszczeniu gdzie znajduje się biblioteka 
przecieka. 
Sołtys Uszyc Pan Giza zapytał czy zostanie połoŜona droga na Zidlung w Uszycach. 
Burmistrz Pan Artur Tomala wyjaśnił, Ŝe w tym roku to nie jest realne mamy dwa wnioski 
zaplanowane do realizacji i jest to droga Goła- Zdziechowice i KrzyŜanowice-Nowa Wieś. 
Radny Krzymiński zaproponował, Ŝeby tą drogę na razie wysypać kamieniem i utwardzić. 
Sołtys z Jam Pan Gallus zgłosił o przygotowania dokumentów potrzebnych do projektowania 
drogi Jamy-Kozłowice ul. Krzywa   
 
Ad11. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Neugebauer stwierdził, Ŝe wyczerpany 
został porządek obrad, dziękując za udział w obradach, zamykając XXXIX sesję Rady 
Miejskiej.  
 
Protokółowała         Przewodniczył 
 
M. Zoremba                             Roman Neugebauer 
 
 


